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Jak się żyje 
w Baranowie?

Bestia z Internetu
\\\ RASZYN 

„Rozmawiam z Tobą  
i wyobrażam sobie,  
jak wyglądasz nago”, albo: 
„To jest chłopak. Wsadza 
swojego penisa w muszelkę 
dziewczyny i jest jej bardzo 
przyjemnie. Chciałabyś, żebym 
tak z Tobą zrobił?”  
– między innymi takie 
wiadomości wysyłał 34-latek  
z Raszyna do 12-latki. 

W e wtorek (8 sierpnia) człon-
kowie Fundacji ECPU Polska: 

ŁOWCY PDF-ów zatrzymali Jakuba, 
który podczas rozmowy z małoletnią 
dziewczyną, wysyłał jej propozycje 
seksualne, a także filmiki i zdjęcia z 
dziecięcą pornografią.

Grupa, która zatrzymała przestęp-
cę seksualnego przed przyjazdem po-
licji, przeprowadziła z nim rozmowę. 
34-latek przyznał się do wysyłanych 

treści. Wielokrotnie podkreślał, że jest 
mu głupio z powodu tego, co zrobił  
i nigdy tak naprawdę nie chciał nikomu 
zrobić krzywdy.

34-latek z Raszyna został objęty policyjnym dozorem
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Opuszczone domy to bardzo częsty widok w gminie Baranów

\\\ BARANÓW

czytaj na str. 3

dokończenie na str. 2
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Podpisana została umowa 
na remont i modernizację 
dwóch placów zabaw 
istniejących przy Zespole 
Szkolno-Przedszkolnym nr 1 
w Grodzisku Mazowieckim, 
a więc w przemysłowej 
dzielnicy Łąki. Mieszkańcy  
i dyrekcja mają nadzieję,  
że to początek większej 
inwestycji. 

P rzy ulicy Zielony Rynek 2 znajduje 
się Przedszkole nr 5 im. Pszczół-

ki Mai oraz Szkoła Podstawowa nr 4  
im. J. Joteyko. Szkoła to ponad 500 ucz-
niów, a przedszkole liczy prawie 200 
dzieci. Nie dziwi więc, że po latach dwa 
place zabaw należące do zespołu wy-
magają modernizacji. 

\\\   Zostanie tylko  
ławka i kosz,  
reszta do wymiany 

W gorszym stanie, i z tego też po-
wodu nieczynny od dwóch lat, jest plac 
zabaw należący do szkoły podstawo-
wej. Zanim obiekt zamknięto z powodu 
stanu technicznego, korzystało z niego 
około 200 dzieci z klas 1-3. Dzieci star-
sze, czyli z klas 4-8 odwiedzają obiek-
ty sportowe, bo niedaleko szkoły jest 
zespół boisk Orlik. Jednak najmłodsi 
uczniowie, którzy w czasie przerw czy 
nawet zajęć wychowania fizycznego, 
gdy pogoda temu sprzyjała, korzystali 
z placu – po jego zamknięciu stracili 
taką szansę. 

Plac należący do szkoły i znajdują-
cy się na jej zapleczu był także dostępny 
dla mieszkańców dzielnicy. Wymagał 
remontu już kilka lat temu. To rodzice, 

widząc, w jakim jest stanie, spowodo-
wali (i słusznie), że szkoła plac zamknę-
ła, nie tylko przed mieszkańcami, ale 
także przed swoimi uczniami. Tak jest 
od dwóch lat. Na szczęście już wkrótce 
dzieci znów będą mogły z niego korzy-
stać. 

– Na placu należącym do szkoły, 
zostaną tylko ławki i kosze. Reszta 
zabawek zostanie wymieniona, na-
wierzchnia także – mówi pani dyrektor 
zespołu szkolno-przedszkolnego Beata 
Bogucka.

Po zakończeniu remontu szkoła 
zadba o to, aby plac zabaw nie uległ de-

wastacji. Już zamontowano monitoring, 
który pozwoli przypilnować, aby osoby 
dorosłe nie korzystały z zabawek, które 
jak mówi wywieszony na placu regula-
min, są przeznaczone dla dzieci do lat 
dziesięciu. 

\\\   Plac zabaw  
przedszkolaków

Drugi plac zabaw, który ma zostać 
modernizowany, przynależy do przed-
szkola. Znajduje się przed szkołą i nadal 
jest użytkowany. Nie był ogólnodostęp-
ny i może też dlatego jest w lepszym 
stanie. 

– Większość zabawek zostanie tyl-
ko poddana konserwacji i czyszczeniu 
– mówi pani dyrektor. – Wyposażenie 
tego placu zabaw zostanie także wzbo-
gacone o cztery bujaczki na sprężynach. 
Zamontowany zostanie również dach 
nad piaskownicą. W najgorszym stanie 
była tu nawierzchnia, dlatego cieszy 
mnie, że zostanie w całości wymienio-
na i wyrównana – dodaje. – Co więcej, 
przy okazji szkoła będzie mogła także 
przeprowadzić remont tarasu.   

\\\   Dalszy rozwój Łąk
Pani dyrektor podkreśla, że obec-

nie w szkole działa aktywna rada rodzi-
ców, którą ma zamiar wspierać w stara-
niach o dalsze inwestycje w placówkę. 

– Ponieważ Grodzisk Mazowiecki 
rozwija się właśnie w tę stronę, w któ-
rej znajduje się nasza szkoła, zapewne 
będzie zwiększać się liczba uczniów 
– mówi Beata Bogucka. – Chcielibyśmy 
im zapewnić możliwie najlepsze wa-
runki, także po to, aby u nas, czyli blisko 
swoich domów, dzieci i młodzież mogła 
nie tylko się uczyć, ale także odpoczy-
wać i rozwijać pasje – wyjaśnia. 

Tekst i zdjęcie 
Beata Pawłowicz
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Place zabaw do remontu

Plac zabaw dla uczniów szkoły podstawowej jest od dwóch lat zamknięty  
z powodu stanu technicznego

Łąki nie mają wielu 
udogodnień dla rodziców 
i dzieci, szkoła może więc 

stać się centrum życia 
dzielnicy

– Umówiłeś się na najbliższą sobo-
tę z tą dziewczynką – zauważył jeden z 
członków grupy.

– Ale i tak bym nie pojechał. Nie 
planowałem tego. Nie mam pieniędzy 
– odpowiedział Jakub.

Mężczyźni z fundacji nie uwierzyli 
w skruchę zatrzymanego. Szczególnie 
że to nie pierwszy raz, kiedy Jakub zo-
stał zatrzymany za nieodpowiedni kon-
takt z nieletnimi. W 2019 został ska-
zany na 3 i pół roku za molestowanie 
osoby małoletniej. Prawdopodobnie z 
tego powodu mężczyzna wyprowadził 
się ze swojej rodzinnej miejscowości 
Jabłonna i przeniósł się do Raszyna.

– Wtedy byłem pod wpływem du-
żej ilości alkoholu – tłumaczył człon-
kom grupy przestępca.

W momencie zatrzymania Jakub 
przyznał się, że pisze z jeszcze jedną 
12-letnią dziewczyną.

\\\   Czerwony alarm
Członkowie grupy przybyli do Ra-

szyna, aby zatrzymać Jakuba podczas 
tzw. interwencji alarmowej. Ich reakcja 
była natychmiastowa nie tylko z powo-
du wyjątkowo dużej ilość niepokoją-
cych treści, wysyłanych przez Jakuba 
do małoletniej, ale także ze względu na 
ich formę. Jakub przesyłał w wiadomo-
ści liczne zdjęcia i filmy pornograficzne 
z udziałem nieletnich. Niektóre miały 
około 5-6 lat.

– Dużo razy oglądałeś ten film? 
– zapytał członek grupy o nagranie z 
udziałem 10-letnim dzieckiem.

– Niedużo. 3-4 razy – odpowiedział 
mężczyzna.

„Z uwagi na brutalność przesy-
łanych materiałów, realizacja odbyła 
się w ciągu zaledwie 30 godzin od na-
wiązania kontaktu podejrzewanego z 
dziewczynką” – przekazała grupa na 
swoich mediach społecznościowych.

\\\   Kim jest Jakub?
„Niezwykle inteligentny, kulturalny 

i szarmancki, a przy tym zepsuty do 
granic możliwości. Niespecjalnie oba-
wiał się konsekwencji podejmowanych 
działań, mimo że miał już w przeszło-
ści do czynienia z prawem z uwagi na 
podobną aktywność. Pokusa okazała 
się silniejsza od zdrowego rozsądku i 
świadomości nieuchronności kary” – 
zaznaczyli przedstawiciele grupy.  

Wiadomości wysyłane dziecku 
były długie i poprawnie napisane. 

Miały za zadanie najpierw wzbudzić 
u dziewczynki zaufanie do rozmówcy, 
a następnie skierować konwersację na 
temat seksu.

„Dałabyś się pocałować po szyi? 
Warta jesteś, żeby Cię całować po rę-
kach. Wiesz, gdzie jeszcze chciałbym 
Cię pocałować? Oczywiście, jakbyś się 
zgodziła, pocałowałbym Twoją muszel-
kę” – pisał przestępca.

Podczas rozmowy z łowcami Jakub 
wielokrotnie podkreślał, że wie, że źle 
postępował.

– Wygłupiłem się – ocenił swoje za-
chowanie zatrzymany. Na prośbę grupy 
wygłosił również apel do nieletnich, 
którzy korzystają z Internetu.

- Nie piszcie z dorosłymi. Mogą być 
zagrożeniem. Takim jak ja.

\\\   Prokurator zastosował 
dozór policyjny

Interwencję grupy z Fundacji EC-
PU Polska: ŁOWCY PDF-ów zakończył 
przyjazd policji, którzy przejęli zatrzy-
manego i dowody jego działań.

– Informuję, że 8 sierpnia policjanci 
dokonali zatrzymania mężczyzny, który 
został ujęty przez wolontariuszy. Usły-
szał zarzuty popełnienia przestępstw 
przeciwko wolności seksualnej i oby-
czajowości, zawartych w rozdziale XXV 
Kodeksu Karnego – przekazała nam 
asp. szt. Monika Orlik, oficer prasowy 
Komendy w Pruszkowie.

Decyzją prokuratora wobec męż-
czyzny zastosowano środek zapobie-
gawczy w formie dozoru policyjnego. 
Nadzór nad prowadzoną sprawą spra-
wuje Prokuratura Rejonowa w Prusz-
kowie.

Pamiętajmy, że Internet może być 
wspaniałym narzędziem do nauki, 
zabawy czy poszerzania swoich za-
interesowań. Jest jednak też wielkim 
zagrożeniem. Szczególnie dla najmłod-
szych. Dlatego, jako rodzice, powinni-
śmy sobie odpowiedzieć na pytanie, 
czy naprawdę wiemy, co nasze dzieci 
robią w sieci.

Maciej Gos

Bestia z Internetu

„Nie piszcie z dorosłymi. 
Mogą być zagrożeniem. 

Takim jak ja”

OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO
o wszczęciu postępowania w sprawie wydania decyzji

o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej
Zgodnie z art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 

i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2024 r. poz. 311)  zawiadamiam, że na 
wniosek Prezydenta Miasta Pruszkowa zostało wszczęte postępowanie administracyjne w sprawie 
wydania decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej dotyczącej budowy drogi gminnej nr 
311052W ul. Willowej w Pruszkowie wraz z infrastrukturą towarzyszącą.
Inwestycja obejmuje następujące działki:
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
Pruszków (obręb 3): działki nr ew.: 99/3 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 99/2), 38/17, 38/63 
(działka powstanie z podziału działki nr ew. 38/41), 39/13 (działka powstanie z podziału działki 
nr ew. 39/4), 39/15 (działka powstanie z podziału działki nr ew.  39/4), 39/2, 39/11 (działka powstanie 
z podziału działki nr ew.  39/3), 104/7 (działka powstanie z podziału działki 
nr ew. 104/4), 104/3, 102/1 (działka powstanie z podziału działki nr ew.  102), 104/5 (działka powstanie 
z podziału działki nr ew.  104/1), 38/16.
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone:
Pruszków (obręb 3): działki nr ew.: 12/4, 12/5, 40/1.

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy urzędu 
(poniedziałek i środa 8:00-18:00, wtorek i czwartek 8:00-16:00, piątek 8:00-14:00) w Wydziale Architektury 
Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, sala WOM, parter, stanowisko 
nr 8 lub 9. Uprzejmie proszę telefonicznie (22 738 14 00, nr wewnętrzny 437) poinformować osobę 
prowadzącą sprawę (z wyprzedzeniem co najmniej jednodniowym) o planowanym terminie wizyty  
w celu zagwarantowania możliwości zapoznania się z aktami w wybranym terminie. 

Burmistrz Miasta Piastowa
informuje, że w siedzibie Urzędu Miejskiego w Piastowie przy ul. 11 Listopada 8,  klatka A, I p., na tablicy 
ogłoszeń w terminie 20.08.2024 r. – 10.09.2024 r. został wywieszony wykaz nieruchomości gruntowych 
stanowiących własność Gminy Miasta Piastów przeznaczonych do oddania w użyczenie na okres  
3 lat. Wykaz zamieszczony jest również na stronie internetowej www.piastow.pl oraz w BIP-ie.

dokończenie ze str. 1



3NR 281 (7) 21 SIERPNIA 2024AKTUALNOŚCI

Co można sprzedać na Garażówce?    Praktycznie wszystko, co jesteśmy sobie w stanie wyobrazić.  
Coś, co zbiera kurz u Ciebie w szafie, może być dla kogoś długo poszukiwanym skarbem. Nie sposób wy-
mienić wszystkiego, co można tutaj sprzedać lub kupić, ale są to m.in.: ubrania, meble, ceramika, zabawki, 
książki, biżuteria, domowe przetwory, rośliny, gry planszowe, dekoracje, antyki, a także rękodzieło.
Kto może wziąć udział?      Prawie wszyscy. Wyjątkiem są zawodowi handlarze, prowadzący działalność 

gospodarczą. Zabrania się handlu przedmiotami niebezpiecznymi, niedopuszczonymi do sprzedaży lub 
wymagającymi koncesji (np. broń, alkohol, ostre przedmioty). Bezpieczeństwo przede wszystkim. Poza tym 
Garażówki mają charakter otwarty i każdy jest mile widziany – zarówno w roli wystawcy, jak i kupującego 
Zapraszamy na pierwsze takie wydarzenie w Pruszkowie w Galerii Nowa Stacja! 
Gdzie?     Nowa Stacja, Henryka Sienkiewicza 19, 05-800 Pruszków
Kiedy?     Niedziela, 08.09.2024, od 12.00 do 16.00.
Jak zgłosić stoisko?     Wyślij maila na adres: nowastacja@wyprzedazgarazowa.org. W treści maila pro- 

simy o informację jakie rzeczy będziesz sprzedawać oraz dlaczego chcesz się pojawić na wydarzeniu. 
Podaj także swoje imię i nazwisko. Wystawców wybieramy na podstawie treści przesłanych wiadomości.
Dlaczego?     Chcemy żyć w duchu zero waste i wierzymy, że każda rzecz zasługuje na drugie życie. Jeśli 

szukasz unikatowego przedmiotu albo Twoja kolekcja już nie mieści się w domu, to Wyprzedaż Garażowa 
jest idealnym miejscem dla Ciebie.

Pierwsza Garażówka 
w Galerii Nowa Stacja 
w Pruszkowie
Wyprzedaże garażowe (garage sale, yard sale) to znane ze Stanów Zjednoczonych 
wydarzenia, podczas których sąsiedzi lub mieszkańcy danego rejonu sprzedają  
niepotrzebne przedmioty oraz starocie. Tego typu spotkania lokalnych społeczności 
odbywają się w miastach i miasteczkach na całym świecie – również w Warszawie, 
gdzie w 2011 r. na Żoliborzu odbyła się pierwsza Garażówka. Od tamtej pory  
podobne wydarzenia stały się elementem kalendarza wielu dzielnic Warszawy:  
Bielan, Ursynowa, Ochoty, Woli, Grochowa, Śródmieścia i Powiśla.

\\\ BARANÓW 

Mieszkanka jednej z wiosek 
w gminie Baranów stwierdza: 
„Jak na bombie!”. Na pytanie, 
czego potrzebują mieszkańcy, 
odpowiada: „Tylko jednego, 
żeby CPK nie powstało!”.  
Czy rzeczywiście to jedyna 
rzecz potrzebna mieszkańcom 
do szczęścia? 

W gminie Baranów ma powstać 
Centralny Port Komunikacyjny, 

czyli lotnisko. Od siedmiu lat miesz-
kańcy tej niewielkiej gminy oddalonej 
o ok. 40 km od Warszawy żyją przede 
wszystkim tym, czy ich domy zostaną 
wykupione, czy będą mogli żyć tu dalej. 
A jeśli tak, to w jakich warunkach? Są 
tacy, którzy ucieszyli się, że dzięki tej in-
westycji będą mieli, jak i za co z Barano-
wa wyjechać. Wielu jednak mieszkań-
ców nie chce tej ziemi opuszczać. Kiedy 
jedzie się przez gminę, wrażenie jest 
przygnębiające: mija się liczne opusz-
czane domy i wstrzymane budowy. 

Najczęściej słyszy się tu od ludzi: 
„Czekamy, będzie nowa władza w CPK”, 
„Od siedmiu lat jesteśmy w zawiesze-
niu”, „Kilka miejscowości już doszczęt-
nie wysiedlono”... 

W gminie Baranów są jednak 
mieszkańcy, rolnicy, którzy starają się 

żyć i pracować, jakby nic w powietrzu 
nad ich głowami nie wisiało. 

\\\   Wioska protestuje
Na płotach w Pułapinie Nowej, ma-

łej wiosce za Baranowem, nadal wiszą 
już wypłowiałe napisy: „NIE dla CPK!”. 
Tylko co drugi, trzeci dom jest zamiesz-
kały, a podwórko i ogród zadbane. W 
jednym z tych ogrodów rozmawiamy 
z małżeństwem emerytów. – Żyje się 
nam tu jak na bombie, bo nie wiemy, 
kiedy będziemy musieli stąd wyjechać! 
– stwierdza starsza mieszkanka wioski. 

– Sąsiad dał się wykupić – dodaje 
jej mąż. – My tu zostaniemy, ile się da. 
Bo nam się tu podoba. Mieszkamy tu 

od ponad 30 lat i jest dobrze. Dodaje, że 
przyjechali tu z miasta, kiedy odziedzi-
czyli dom i wkrótce potem zamieszkali 
na stałe. 

Dobre miejsce na lotnisko? Zda-
niem mieszkańców: nie! Jednak jadąc 
przez gminę, mija się duże otwarte 
przestrzenie, na których rośnie prze-
de wszystkim kukurydza. Zabudowań 
jest niewiele. Lasów nie ma. Trudno 
spotkać mieszkańców, choć teraz, w 
lecie na polach pracują rolnicy, a na 
drogach widać kombajny. Oni się z tej 
ziemi nie wyprowadzą, dopóki będą 
mogli ją uprawiać. Pytam: „Ile to czasu 
potrwa?”. Odpowiadają: „Nie wiadomo. 
Spółka zmienia zarząd, plany się zmie-
niają. Jest nadzieja, że lotnisko nie po-
wstanie albo że będzie mniejsze”. Czy to 
jednak wiele zmieni? Niepewność jest 
najbardziej dotkliwym stanem, jakiego 
doświadczają. 

\\\   Natura 2000 w Kopiskach
Są też tacy, którym marzy się ochro-

na baranowskiej przyrody. Jak mówi 
jeden z mieszkańców wsi Kopiska: – U 
nas można zobaczyć kormorany, czarne 
bociany. Gdyby nie mieszkańcy, którzy 
przyrody nie szanują i zwalczają bobry, 
to moglibyśmy na rzece Pisi Tucznej, 
zobaczyć żeremie! 

Zdaniem mieszkańca tereny mię-
dzy grodziską Chlebnią, gdzie wkrótce 

ma powstać zbiornik wodny, a Kopi-
skami powinny zostać objęte ochroną. 
– To ważne, bo dziś, co sam widziałem, 
ogromne dęby są wycinane bez powo-
du! – stwierdza. 

– Młodzi wyjechali – mówi nasz ko-
lejny rozmówca, 28-letni mieszkaniec 
Baranowa. – Moi znajomi, ci, z którymi 
się wychowywałem, wyprowadzili się. 
Przyczyną jest CPK. Uciekali, bo nie mo-

gli tu być pewni przyszłości. A przecież 
człowiek potrzebuje stabilizacji, kie-
dy planuje założyć rodzinę, zbudować 
dom czy wziąć kredyt na mieszkanie. 

\\\   Nadal są inwestycje
Jak nam powiedział radny gminy 

Baranów Miłosz Telus: – Rozpoczyna 
się remont strażnicy OSP w Kaskach i 
Bożej Woli. A także budowa sali gim-
nastycznej przy szkole podstawowej 
w Golach. Modernizowane są również 
drogi. Z kolei w świetlicy w miejscowo-
ści Drybus rusza program Senior Plus. 
W całej gminie powstaje również świat-
łowód. A więc mimo wszystko gmina 
realizuje swoje zadania w celu popra-
wy jakości życia mieszkańców – mówi 
radny. 

Tekst i zdjęcia 
Beata Pawłowicz

Jak się żyje w Baranowie?

Są tacy którym się marzy 
ochrona baranowskiej 

ziemi. Mówią: u nas można 
zobaczyć kormorany, 

bociany czarne są żeremia 
bobrów

Gmina pustoszeje banery płowieją

dokończenie 
ze str. 1
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Wójt (i gmina) z listą wyzwań
\\\ JAKTORÓW 

Rafał Drązikowski ma  
37 lat i zanim został wójtem 
Jaktorowa, m.in. prowadził 
rodzinną firmę. O rozmowę 
poprosiliśmy wójta  
po publikacji artykułu „Jak się 
żyje w Jaktorowie”.

\\\  Wcześniej zadaliśmy to pytanie 
mieszkańcom, a teraz zapytamy pa-
na, jak się panu żyje w Jaktorowie?
Urodziłem się w Jaktorowie, emocjo-
nalnie jestem więc związany z tą gminą, 
choć obecnie mieszkam z żoną i dzieć-
mi w Książenicach. W Jaktorowie jed-
nak żyli nie tylko moi rodzice, ale także 
dziadkowie, a ja tu chodziłem do szkoły. 
Dobrze te czasy wspominam. 
\\\  Jakie stoją przed panem jako wój-
tem wyzwania?
Przede wszystkim muszę sprostać 
oczekiwaniom mieszkańców. A wy-
zwań jest przed nami wiele, bo coraz 
więcej ludzi się sprowadza do Jakto-
rowa, buduje się coraz więcej domów. 
Konieczna jest więc rozbudowa sieci 
kanalizacyjno-wodociągowej. Potrzeb-
ne są nam także kolejne stacje uzdat-
niana wody, aby utrzymać ciśnienie w 
kranach. 

Mając świadomość tego, co trzeba 
zrobić, opracowaliśmy w urzędzie pla-
ny i poszukaliśmy środków. W najbliż-
szym czasie ogłaszamy przetarg na 
wykonanie sieci wodociągowej. Mamy 
na ten cel 3,5 mln zł. 
\\\  Jakie jeszcze inwestycje planuje-
cie?
Planujemy poprawić stan naszych 
gminnych dróg, chciałbym także za-
inwestować w zieleń, sport i kulturę. 
Ogłaszamy właśnie przetarg na budo-
wę pumtracku. To jednak nie wszystko! 
Przed nami także jedna z największych 
inwestycji w naszej gminie, czyli bu-
dowa kompleksu sportowego. Chciał-
bym, aby młodzi mieszkańcy Jaktorowa 

mieli możliwość uprawiania wszelkich 
lekkoatletycznych dziedzin sportu na 
miejscu. Kupiliśmy więc w zeszłym ro-
ku 2,5-hektarową działkę leżącą przy 
szkole. Tam będziemy budować ten 
obiekt. 
\\\  Po drugiej stronie torów dzielą-
cych Jaktorów żyje się trudniej niż 
po tej, gdzie jest m.in. Urząd Gminy. 
Nie ma tam nawet placu zabaw…
Kupiliśmy już działkę przy rzece, gdzie 
powstanie właśnie plac zabaw. Dodam, 
że drugi, połączony ze ścieżką dydak-
tyczną, chcę zbudować w Międzyboro-
wie. Myślę, że oba te obiekty powstaną 
w przyszłym roku. 
\\\  Mówiąc o inwestycjach w zieleń, 
myśli pan o rozwoju turystyki w 
gminie?
Nie tylko. Chcemy, aby nasi mieszkańcy 
mieli miejsce do wspólnego wypoczyn-
ku i integracji. Nabyliśmy już działki 
przy OSP w Jaktorowie, czyli za po-
mnikiem Tura. Jest tam starodrzew, to 
malownicze miejsce przy samej rzece, 
która płynie meandrami. Ze względu na 

walory widokowe i ekologiczne chcemy 
tam zbudować park. 
\\\  Dwa lata temu ta gmina miała 
zniknąć pod torami CPK… Dziś sta-
wia na rozwój?
Projektu, który przewidywał, że przez 
Jaktorów będą szły: „szprychy” i trzeba 
będzie wyburzyć ponad 400 domów, 
już nie ma. Wspomagał nas w tym 
obecny wiceminister ds. kolejnictwa 
Piotr Malepszak, który kiedyś pracował 
w samorządzie w Jaktorowie. Ludzie, 
którzy mieli stracić swoje domy, ode-
tchnęli z ulgą. 
\\\  W Jaktorowie nie ma nawet ka-
wiarni, nie mówiąc już o centrum 
kultury!
Jeśli chodzi o restaurację czy kawiarnię, 
to ich otworzenie pozostawiam kre-
atywności mieszkańców. Myślimy za 
to o centrum kultury. Chciałbym, aby 
powstało w miejscu dawnego gimna-
zjum. Obecnie w tym budynku mieści 
się gminna biblioteka i punkt pomo-
cy dla dzieci i młodzieży prowadzony 
przez MONAR, swoją siedzibę mają tam 
także harcerze. Chciałbym, aby to miej-
sce było do dyspozycji mieszkańców. 
Aby mogły tam spotykać się zespoły 
muzyczne, swoją siedzibę miała dalej 
biblioteka i koło gospodyń wiejskich, 
aby powstała tam scena i widownia, na 
której mogłyby odbywać się koncerty 
i przedstawienia. 
\\\  A jak pana rodzina ocenia pana 
działania jako wójta w samorządzie?
Mam trzy córeczki, które czasem 
przyjeżdżają tu do mnie do urzędu i 
pomagają mi w podejmowaniu waż-
nych decyzji. To oczywiście żart! Przy-
znaję jednak, że mając troje dzieci, 
jestem wyczulony na problemy mło-
dych rodzin. Dlatego postaram się jak 
najszybciej otworzyć gminy żłobek 
i zbudować place zabaw, o których  
wspomniałem. 

 
 Tekst i zdjęcie 

Beata Pawłowicz

Rafał Drązikowski, wójt gminy  
Jaktorów przyznaje, że zwraca  
szczególną uwagę na problemy  
młodych rodziców

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Zapytaliśmy mieszkańców 
Grodziska, czy barwny, 
egzotyczny wizerunek  
na ścianie zwykłego bloku 
im się podoba. I czy wiedzą, 
dlaczego się tam znalazł.

P ani Grażyna wychodzi właśnie z 
marketu, który znajduje się przed 

muralem. – Wspaniały mural! Tak, bar-
dzo mi się podoba, lubię takie żywe ko-
lory i ta wyrazista twarz! Oczywiście, 
że mural pasuje do naszego miasta. 

Dlaczego? Bo tu są zwariowani ludzie! 
– śmieje się. Pani Grażyna nie wie jed-
nak, dlaczego mural powstał. A powstał 
z okazji Festiwalu Kultur Świata. Jednak 
o festiwalu słyszała, oczywiście! 

– Pani z piórami, barwna, roze-
śmiana – tak pasuje do naszego miasta, 
bo w Grodzisku mieszka wielu ludzi, 
którzy są właśnie takimi kolorowymi 
ptakami – stwierdza pan Mariusz, który 
pakuje zakupy do bagażnika auta. Roz-
mawiamy na parkingu, który od murala 

oddziela tylko płot. Pan Mariusz festi-
wal kultur zna także z innych miast. Był 
na podobnym wydarzeniu w Sopocie. 

Z kolei pan Andrzej, który dopiero 
idzie na zakupy, wie o festiwalu wszyst-
ko, bo słucha w radio Katarzyny Pako-

sińskiej, którą lubi, a ona na festiwal 
zapraszała. 

Na Facebooku urzędu miasta mo-
żemy przeczytać, że mural nawiązuje 
do różnorodności kultur i bogactwa 
tradycyjnych strojów zespołów, jakie 
gościły w Grodzisku. Jego powierzch-
nia to ponad 100 m2. Autorem obrazu 
jest Maciej Świechowski, a wykonawcą 
Wypiszwymaluj. 

Tekst i zdjęcie Beata Pawłowicz

Pasuje do miasta

Przy ulicy Szkolnej róg Królewskiej powstał mural upamiętniający II edycję 
Festiwalu Kultur Świata

„W Grodzisku mieszka 
wielu ludzi, którzy 
są właśnie takimi 

kolorowymi ptakami”



5NR 281 (7) 21 SIERPNIA 2024AKTUALNOŚCI

P R O M O C J A

URZĄD MIEJSKI W GRODZISKU MAZOWIECKIM  ul. T. Kościuszki 12a, tel. 22 755 55 34, www.grodzisk.pl

Plan ogólny gminy będzie stanowić nowy rodzaj aktu prawa miejsco- 
wego, uwzględniany przy sporządzaniu miejscowych planów zagospoda-
rowania przestrzennego oraz określi obszary, na których możliwe będzie 
wydawanie decyzji o warunkach zabudowy.

Uchwalenie planu ogólnego pozwoli na zrównoważony rozwój gminy, 
zapewni możliwość powstawania nowych inwestycji oraz przyczyni się 
do kształtowania ładu przestrzennego. Dzięki planowi ogólnemu, nowa 
zabudowa będzie powstawać z uwzględnieniem gminnych standar-
dów urbanistycznych, co pozwoli podnieść komfort życia mieszkańców. 
Jednocześnie plan umożliwi lepszą ochronę elementów środowiska 
przyrodniczego.

Projekt planu ogólnego powstanie na drodze uzgodnień, przy współ-
udziale wszystkich zainteresowanych. Na poszczególnych etapach prac 
nad tym dokumentem każdy będzie mógł złożyć swoje wnioski i uwagi. 
Zgodnie z obecnym brzmieniem ustawy, plan ogólny, powinien zostać 
uchwalony do 31 grudnia 2025 roku. Dodatkowo mieszkańcy gminy 
będą mogli wziąć udział w spotkaniach informacyjno-konsultacyjnych, 
które odbędą się: 27 sierpnia 2024 r. w godzinach 17.00-20.00 oraz  
5 września 2024 r. w godzinach  17.00-20.00 w Mediatece przy ul. 3 Maja 
57 w Grodzisku Mazowieckim. Wspólna praca nad dokumentem pomoże 
równoważyć rozwój gminy Grodzisk Mazowiecki w obszarach mieszka-
niowym, ochrony środowiska oraz inwestycyjnym.

Więcej informacji o planie ogólnym gminy Grodzisk Mazowiecki  
znajduje się na stronie: https://bip.grodzisk.pl/m,2034,planowanie- 
przestrzenne.html w zakładce – Plan Ogólny.

Plan ogólny gminy to obowiązkowy dokument planistyczny, który zastąpi dotychczas obowiązujące studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego, sporządzany jest dla obszaru całej gminy z wyłączeniem terenów zamkniętych.  

Wnioski do planu ogólnego można składać do 16.09.2024 r.

Plan ogólny gminy Grodzisk Mazowiecki 

\\\ PRUSZKÓW 

6-letni chłopiec i 3-letnia 
dziewczynka uciekli  
z mieszkania. Zapukali 
do drzwi sąsiadów. „Mama 
ciągle na nas krzyczy i nas 
bije” – powiedział chłopiec. 
Na jego twarzy, w okolicy oka, 
widoczna była rana.

D o zdarzenia doszło w jednej z 
miejscowości pod Pruszkowem 

(prokuratura prosi, aby nie publikować 
jej nazwy ze względu na dobro dzie-
ci). Sąsiedzi zawiadomili policję, która 
szybko ustaliła, że w mieszkaniu, gdzie 
przebywało rodzeństwo, doszło do 
awantury. Po przebadaniu okazało się, 
że ojciec dzieci był po spożyciu alkoho-
lu (do 0,5 promila we krwi), a ich mat-
ka była pijana (ponad 1,8 promila we 
krwi). W trakcie kłótni kobieta miała 
uderzyć syna pasem w twarz. Niestety 
prawdopodobnie nie była to pierwsza 
taka sytuacja w tej rodzinie. Zgodnie z 
ustaleniami śledczych do przemocy do-
chodziło tam przynajmniej od stycznia.

Policja natychmiast zabrała dzieci 
z mieszkania. Zaopiekowała się nimi 
babcia. Chłopiec został przebadany 
w szpitalu, jednak nie było potrzeby 
jego hospitalizacji. Rodzinie założono 

niebieską kartę. Matka została objęta 
dozorem policyjnym. Dodatkowo ma 
zakaz kontaktowania się z dziećmi 
i zbliżania się do nich na odległość 
mniejszą niż 50 metrów. Ojciec rów-
nież został objęty zakazem zbliżania. 
Do sądu w Pruszkowie wpłynął wnio-
sek o zastosowanie wobec rodzeństwa 
pieczy zastępczej.

– Matka dzieci została zatrzymana. 
Przedstawiono jej zarzut znęcania się 
fizycznie i psychicznie nad małoletnimi 
dziećmi, pod wpływem alkoholu biła je 
i wyzywała. Grozi jej kara więzienia od 
6 miesięcy do 8 lat – przekazał proku-
rator Piotr Skiba, rzecznik Prokuratury 
Okręgowej w Warszawie.

– Warto zaznaczyć, że to dzięki 
sąsiadom udało się otoczyć dzieci od-
powiednią opieką, a także zapobiec dal-
szemu znęcaniu się nad nimi. Wykazali 
się obywatelską postawą, którą należy 
pochwalić – dodał prokurator.

Maciek Gos

Zwyrodniali rodzice

\\\ CHRZANÓW MAŁY 

Gmina Grodzisk Mazowiecki 
zdecydowała się przenieść 
wszystkie kontenery PCK  
na odzież i tekstylia do Punktu 
Selektywnej Zbiórki Odpadów 
Komunalnych (PSZOK)  
przy ulicy Ekologicznej  
w Chrzanowie Małym. 

Od przyszłego roku gmina będzie 
odpowiadać za zbieranie i selek-

cjonowanie tekstyliów. W życie wej-
dzie bowiem Dyrektywa Parlamentu 
Europejskiego z 2018 dotycząca go-
spodarowania odpadami, tworzenia 
zamkniętego ich obiegu, którego celem 
jest ograniczenie emisji gazów cieplar-
nianych.  

\\\   Gminy zajmą się  
tekstyliami

Ciężar nowych przepisów dotyczą-
cych zbiórki i segregowania tekstyliów, 
czyli głównie starej odzieży, spadnie 
na samorządy, które będą musiały  
m.in. zwiększyć ilość Punktów Selek-
tywnej Zbiórki Odpadów Komunal-

nych. Z punktu widzenia ekologii jest to 
uzasadnione, gdyż przemysł odzieżowy 
jest obecnie jednym z największych ob-
ciążeń dla środowiska. 

Od wielu lat trwa zbiórka odzieży 
prowadzona przez PCK. Kontenery, do 
których można wrzucić ubrania, stały 
do niedawna przy ulicach. Niestety do 
kontenerów trafiała nie tylko odzież, 
bywały traktowane jako dodatkowe 
śmietniki, na co skarżyli się mieszkańcy 
grodziskich osiedli. 

Miasto podjęło decyzję, aby gro-
dziskie kontenery stanęły w jednym 
miejscu, przed wjazdem na PSZOK przy 
ulicy Ekologicznej w Chrzanowie Ma-
łym. Dziś stoi ich tam 27. Wszystkie są 
porządnie utrzymane i nie wysypuje się 
z nich odzież. 

Jak nas poinformowano w PSZOK, 
to rozwiązanie zdaje się sprawdzać, 
gdyż mieszkańcy, którzy przywożą tu 
odpady, pozostawiają w kontenerach 
odzież. 

\\\   Posprzątaj, nie śmiecąc
Mieszkańcy przyjeżdżają do 

PSZOK, gdy chcą oddać odpady, które 
nie mogą trafić do zwykłej wywózki 
śmieci. Czyli najczęściej przywożą gruz 
po remoncie czy też duże gabaryty (np. 
meble). Fakt, jak wielu mieszkańców 
korzysta z limitów bezpłatnego odda-
wania odpadów, zdaniem pracowni-
ków PSZOK, świadczy o tym, że wzrasta 
poszanowanie dla ekologii i prawa. 

Tekst i zdjęcie Beata Pawłowicz

Kontenery na odzież  
już tylko w PSZOK-u
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POZIOMO: 1) wypoczywa w sanato- 
rium; 2) kraj z Zagrzebiem; 3) wyimagi- 
nowany, zmyślony; 4) dom proboszcza; 
5) Krzysztof dla kolegów; 6) największe 
miasto japońskiej wyspy Kiusiu; 7) prze- 
ciętna norma, wzorzec; 8) koń Don Kicho- 
ta; 9) zwycięzca z najlepszym rezultatem; 
10) człowiek wróżący z kart; 11) amery- 
kański producent samochodów; 12) no- 
wo wcieleni do wojska; 13) odnowienie 
zabytków, restauracja; 14) halowa, olim- 
pijska gra zespołowa; 15) z batutą przed  
orkiestrą; 16) przedmiot szkolny o Ziemi;  
17) pierwszy przypadek w deklinacji; 
18) klub piłkarski z Moskwy; 19) prowi- 
zoryczny szew; 20) człowiek kierujący 
rykszą; 21) mason inaczej; 22) figura gim- 
nastyczna lub akrobatyczna; 23) Piotr, 
aktor, który zagrał Wojtyłę; 24) rdzenna 
ludność Abchazji; 25) najdłuższa rzeka 
Finlandii; 26) mieszka w Tel Awiwie; 
27) wiedeńska dziełem Sobieskiego; 
28) setna część metra; 29) krótki napis 
nagrobkowy.

PIONOWO: 2) romski; 5) największe mia- 
sto Pakistanu; 13) kąt pokoju; 14) karta 
w smartfonie; 18) graniczy z Gwatemalą 
i Hondurasem; 19) dawne malowidła 
ścienne; 30) sprzysiężenie, tajne porozu- 
mienie; 31) styraks, będźwin; 32) potocz- 
nie nazywana akacją; 33) twórca „Silma- 
rillionu”; 34) jakobinka krócej; 35) wyroby 
Nikona lub Kodaka; 36) siekacze słonia; 
37) i Grubba, i Gołota; 38) najdłuższa 
rzeka Mjanmy; 39) Sari lub Rusowicz; 
40) mityczny miecz Mahometa; 41) pier- 
wiastek Eu; 42) ... spaniel; pies myśliwski; 
43) boli w bucie; 44) wrodzony talent; 
45) napój piratów; 46) z Kajkiem w ko- 
miksach Janusza Christy; 47) z licznikiem 
i mianownikiem; 48) zanza, instrument 
muzyczny; 49) białe w pianinie; 50) doj- 
rzałe samice z ikrą; 51) fioletowa  
krzewinka leśna; 52) pomoc, odsiecz; 
53) główna tętnica; 54) funkcja try- 
gonometryczna; 55) plamy na suficie;  
56) niebieskofioletowa w perfumach; 
57) motor dla babci; 58) pierwszy męż- 
czyzna w mitologii nordyckiej; 59) karny 
lub produkcyjny.

Litery z pól ponumerowanych 
od 1 do 35 utworzą rozwiązanie

\\\ PRUSZKÓW 

Ktoś próbował otruć psa  
na ulicy Długiej w Pruszkowie. 
Zgodnie z planem przestępcy, 
zwierzę miało cierpieć 
przed śmiercią. Na szczęście 
czworonóg jest cały i zdrowy. 
Jednak czy inne psy w mieście 
są bezpieczne?

Ostatnio w Polsce rozgorzała dys-
kusja na temat, czy wobec odej-

ścia psa należy używać słowa „zdycha”. 
Czy nie jest ono zbyt bezduszne wobec 
stworzeń tak bliskich i lojalnych czło-
wiekowi? Jednak ktoś w Pruszkowie 
raczej nie przejmuje się nomenklatu-
rą. Po prostu postarał się, aby jeden z 
czworonogów w mieście zginął. Szybko 
i w bardzo bolesny sposób. Tak, aby 
przed odejściem cierpiał. Na szczęście 
jego plan się nie powiódł. Pies żyje, a 
jego niedoszłego kata szuka policja.

Na ulicy Długiej w Pruszkowie ktoś 
przerzucił na prywatną posesję pa-

rówkę, w środku której znajdował się 
kawałek noża tapicerskiego. Wszystko 
po to, aby biegający tam pies zjadł przy-
gotowaną „niespodziankę” i odszedł w 
męczarniach.

– Nóż mógł spowodować prze-
cięcie tkanek wewnętrznych gardła 
zwierzęcia. Doszłoby do krwawienia. 
Pies przed śmiercią bardzo by cierpiał. 
Gdyby udało się natychmiast zareago-
wać, to możliwe, że szybko przeprowa-
dzona operacja mogłaby go uratować, 
jednak to zależy od miejsca, w którym 
utknęłoby ostrze, a także od ostrości 
narzędzia. Możliwe, że nóż zrobiłby ta-
kie obrażenia, że na pomoc byłoby już 
za późno. A mówimy tu o naprawdę 
strasznej śmierci – powiedział nam je-
den z weterynarzy na terenie powiatu 
pruszkowskiego.

Czworonóg nie zjadł tak przygo-
towanej „niespodzianki”. Znaleźli ją 
mieszkańcy posiadłości i osłupieli.

– Nie wiem, kto mógł zrobić coś 
tak okrutnego. Poza psem po po-
dwórku biega małe dziecko. Dobrze, 

że nie podniosło tak spreparowanej 
parówki, bo mogło się pokaleczyć. 
Ostrzegam wszystkich, żeby uważa-
li na swoich pupili, bo osoba, która 
próbowała zabić naszego psa, mo-
że również uderzyć w innych miej-
scach – przekazała nam właścicielka  
posesji.

Tydzień przed incydentem do 
właścicieli psa przyjechał patrol policji.

– Było około godziny 21.00. Ktoś 
wezwał funkcjonariuszy, ponieważ po-
dobno nasz czworonóg był za głośny. 
Skończyło się jedynie na rozmowie z 
policjantami. Nie zgadzamy się z tym, 

żeby nasz pies był uciążliwy – dodała 
właścicielka zwierzęcia.

Sprawdziliśmy. Porozmawialiśmy z 
niektórymi sąsiadami posesji.

– Pies nikomu nie przeszkadza, dla-
tego byłam taka zdziwiona, kiedy usły-
szałam, że ktoś próbował go otruć. Co 
trzeba mieć w głowie, żeby spróbować 
zrobić coś takiego? – zapytała retorycz-
nie jedna z naszych rozmówczyń.

– Pies po to ma pysk, żeby szcze-
kać. Ale ten nie stwarza problemów w 
okolicy. Nie ma powodu, żeby na nie-
go narzekać. A już na pewno nie, że-
by próbować go zabić w tak okrutny 

sposób – usłyszeliśmy od mieszkańca 
ulicy Długiej.

Właściciele czworonoga powie-
dzieli, że nie zostawią tej sprawy. Zgło-
sili próbę otrucia psa na policję.

– Potwierdzam przyjęcie takiego 
zgłoszenia. Nasze działania mają na ce-
lu ujawnienia osoby odpowiedzialnej 
za ten czyn. Będzie ona odpowiadała 
z artykułu 35 ustawy o ochronie zwie-
rząt – wytłumaczyła nam asp. szt. Mo-
nika Orlik, oficer prasowy z komendy 
policji w Pruszkowie.

Miejmy nadzieję, że szybko uda 
się odnaleźć osobę odpowiedzialną za 
próbę otrucia psa. Szczególnie że kim-
kolwiek jest, nie wiadomo, czy niedługo 
ponownie nie spróbuje skrzywdzić in-
nego czworonoga. Mieszkańcom Prusz-
kowa pozostaje zachowanie czujności 
i pilnowanie swoich pupili. Zwracaj-
my uwagę na osoby, które „dokarmia-
ją” zwierzęta bez wiedzy właścicieli.  
Nigdy nie wiadomo, co może znaleźć 
się w takim jedzeniu.

Maciej Gos

Kto próbował otruć psa parówką z nożem?
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 DAM PRACĘ     

Pracowników do serwisu urządzeń 
wentylacyjnych, również  

bez doświadczenia, konieczne  
prawo jazdy kat. B tel. 601 923 395 

  NZOZ w Piasecznie zatrudni  
lekarzy w POZ. Zapraszamy  
do współpracy Lekarzy Rodzinnych,  
Internistów, Lekarzy bez specjalizacji.  
Kontakt tel. 501870162

  Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36        

KUPIĘ 

 Antyczne meble, obrazy, srebra,  
platery, odznaczenia, szable, książki,  
pocztówki, tel. 504 017 418     

SPRZEDAM 

 Drewno opałowe, tel. 602 770 361, 
791 394 791 

USŁUGI  

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  
MALOWANIE ELEWACJI,  

PONAD 25 LAT DOŚWIADCZENIA  
TEL. 501 62 45 62 

 Sprzedaż i montaż okien i drzwi  
wew. i zew. Rolety zew., wew.  
żaluzje, plisy, moskitiery. Parapety wew.  
i zew. 22 717 71 00, 601 623 480,  
603 310 223   

Obwoźny skup złomu  
i sprzątanie posesji tel. 501 314 711 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

 Remonty budowlane, hydraulika  
od A do Z tel. 667 604 345

Docieplanie budynków,  
szybko, tanio, solidnie  

tel. 502 053 214  

 Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja  
sprzętu. Zadzwoń 501 700 315

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875  

 Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288 

 TYNKI GIPSOWE I TRADYCYJNE 
604415352 

 Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, 
siatka + montaż producent  
tel. 503 572 046

ELEWACJE DOCIEPLENIA BUDYNKÓW 
DOŚWIADCZONE EKIPY 602-482-572

 Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

 Naprawa pralki, lodówki  
tel. 603 047 616

 Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

 Hydraulik, złota rączka,  
tel. 733159220

 POMPY CIEPŁA, KLIMATYZACJA 
tel. 604895675. 

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997  

 Wywóz gałęzi 519-874-891 

Mycie, malowanie elewacji  
 tel. 505 591 721

 Przeprowadzki tel. 505 591 721 

 Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721 

 Wycinka drzew tel. 505 591 721 

 ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

 Elektryk, tel-666 890 886 

DOBRY HYDRAULIK z Piaseczna  
- wyróżniają nas ROZSĄDNE CENY.  

Wykonujemy nowe  
i modernizujemy istniejące instalacje. 

Tel. 608 030 808 

Spawanie, tel. 608 030 808

 Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć,  
wymianaszyb i uszczelek,  
tel. 22 717 71 00, 603 310 223, 
 601 623 480  

 DACHY - Profesjonalne Usługi  
Dekarskie, tel. 511 928 895

 Kominiarz tel. 500 214 632 

 Remonty, budowlane, ogrodzenia, 
 tel. 513 137 581

 Dachy naprawy, papa  
termozgrzewalna, tel. 502 473 605

 Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907     

 PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

AUTO-MOTO KUPIĘ

 Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300  

 SKUP AUT NA KASACJĘ 50820673

 Skup aut 2010-2023r. 505 530 300     

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

 Kupię za gotówkę każdą  
nieruchomość; udziały, spadki, wady 
prawne, zadłużenia. Tel. 786-805-828 

 Kupię działkę bezpośrednio Powiat  
Piaseczyński 668 664 199  

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

 Prażmów, 1000m2 studium budowlane 
668 664 199

 Urocza leśna widokowa działka  
rekreacyjna, Prażmów, tel. 602 770 361

 Działki budowlane 800 m2  
k. Prażmowa, tel. 602 770 361      

RÓŻNE 

 Skup złomu, ul. Puławska 34  
(teren Kubara Lamina), 515273148, 
506264111

NAUKA 

 Matematyka, 664 438 144

FINANSE 

 Kredyt tel. 513-654-277

OGŁOSZENIA

OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO
o wydaniu decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej

Zgodnie z art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2024 r. poz. 331) zawiadamiam, że dnia 
13.08.2024 r. została wydana decyzja nr 12/2024 o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej 
dotyczącej drogi gminnej – ul. Pileckiego w Pruszkowie na działkach nr ew.: 17/7, 17/51, 17/73, 
17/8, 17/15, 17/17, 17/24, 17/28, 17/34, 17/40, 17/45, 17/52, 17/61, 17/63, 17/71, 17/72, 17/74, 33  
–obręb 4 w Pruszkowie.
Inwestycja obejmuje następujące działki:
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
Pruszków (obręb 4): działki nr ew.: 17/7, 17/51, 17/73.
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone:
Pruszków (obręb 4): działki nr ew.: 17/7, 17/8, 17/15, 17/17, 17/24, 17/28, 17/34, 17/40, 17/45, 17/52, 
17/61, 17/63, 17/71, 17/72, 17/74.
Teren wód płynących, wymagający zajęcia na czas realizacji inwestycji na podstawie art. 20a 
ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji 
w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2024 r. poz. 311):
Pruszków (obręb 4): działki nr ew.: 33

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy 
urzędu (poniedziałek i środa 8:00-18:00, wtorek i czwartek 8:00-16:00, piątek 8:00-14:00) w Wydziale 
Architektury Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, sala WOM, 
parter, stanowisko nr 8 lub 9. Uprzejmie proszę telefonicznie (22 738 14 00 wewn. 437) poinformować 
osobę prowadzącą sprawę (z wyprzedzeniem co najmniej jednodniowym) o planowanym terminie 
wizyty w celu zagwarantowania możliwości zapoznania się z aktami w wybranym terminie.  

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

DZIAŁAMY 
na rzecz 

bezdomnych 
kotów i psów

fundacjazwierzokracja
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\\\ NATOLIN 

Pod koniec sierpnia 
uroczyście otwarta zostanie 
nowa świetlica w Natolinie. 
Burmistrz Grodziska 
Mazowieckiego Tomasz 
Krupski podkreśla,  
że to kolejna z 16 wiejskich  
i jednej miejskich świetlic, 
jakie gmina zbudowała  
w ostatnich latach. 

Ś wietlice wiejskie to centra życia 
kulturalnego i integracji społecznej. 

To także miejsce, gdzie można spędzić 
wolny czas w dobry sposób i to nieza-
leżnie od tego, czy jest się dzieckiem, 
czy seniorem. – Dlatego dla gminy tak 
ważne jest, aby w każdym sołectwie 
takie miejsca powstawały i działały – 
wyjaśnia burmistrz Krupski.

\\\   Dla wsparcia  
rozwoju młodzieży 

Świetlica w Natolinie wyróżnia się 
tym, że w niej – jako pierwszej świetlicy 
wiejskiej w gminie – będą prowadzone 
zajęcia i warsztaty dla młodzieży, która 
potrzebuje jakiejś formy wsparcia.

– Zachęcamy dzieci 14-letnie i 
starsze, aby zgłaszały się do nas, ma-
my jeszcze miejsca dla tych, którzy chcą 
popracować wspólnie ze specjalistą na 

warsztatach – mówi Anna Kobierecka, 
sołtys Natolina. – Pomysł uruchomienia 
takich spotkań zrodził się z obserwacji 
dzieci i młodzieży po czasie pandemii, 
kiedy to większość czasu młodzi ludzie 
spędzali w izolacji, przed ekranami 
komputerów, a z tego powodu teraz 
wielu z nich nie radzi sobie w realnym 

świecie: ma trudności w budowaniu 
dobrych relacji, w korzystaniu z innych 
poza mediami sposobów na spędzanie 
wolnego czasu. Myślę więc, że takie 
spotkania ze specjalistą pomogą mło-
dym ludziom wejść w dorosłe życie z 
tak ważnymi społecznie umiejętnoś-
ciami jak budowanie dobrych relacji 

czy bycie w grupie oraz radzenie sobie z 
trudnościami – dodaje pani sołtys.

Anna Kobierecka dobrze zna prob-
lemy mieszkańców Natolina. Jest soł-
tysem „z dziada pradziada”, jak można 
by powiedzieć. Ojciec pani sołtys, a po 
jego śmierci jej mama pełnili tę spo-
łeczną funkcję. Wychowana w domu, 
gdzie liczyło się bycie użytecznym dla 
społeczności, pani Anna także wzięła 
udział w wyborach sołeckich. 

\\\   Wspólny start świetlic
Wszystkie grodziskie wiejskie 

świetlice ruszają jako centra działalno-
ści kulturalnej i integracji społecznej 16 
września. Od tego dnia w każdej z nich 
będzie realizowany stały program za-
jęć. Jak nas poinformowała Agnieszka 
Wąsik, koordynatorka ich pracy, świet-
lice będą zapewniać mieszkańcom od 
poniedziałku do piątku szereg wyda-
rzeń – od warsztatów rękodzieła, po-
przez pilates, po warsztaty muzyczne. 

\\\   Nowa i stara  
świetlica w Natolinie

Budynek nowej świetlicy w Nato-
linie znajduje się w innym miejscu niż 
dawna wiejska świetlica. Nowa świetli-
ca znajduje się na osiedlu szeregowców 
przy ulicy Kasieńki. Jest w pełni nowo-
czesna, dostosowana do potrzeb osób 
z niepełnosprawnościami, zaopatrzona 

w pompę ciepła i panele słoneczne, a 
więc energooszczędna. Na ścianie 
bocznej ma wyświetlacz, który podaje 
różne parametry, m.in. stan powietrza 
w gminie. 

Do starej świetlicy, która nadal stoi 
i znajduje się przy głównej drodze z 
Grodziska na autostradę, pani sołtys 
ma duży sentyment, choć farba łuszczy 
się tam na ścianach i standard budynku 
odbiega o całą epokę od tego, jaki ma do 
zaoferowania nowa świetlica. 

No ale to tutaj jej ojciec i mama 
organizowali sołeckie spotkania. Tu-

taj ona jako dziecko (jak i inne dzieci 
z Natolina) razem z braćmi spędzała 
wolny czas. Dlatego cieszy się z nowej 
świetlicy, ale ma nadzieję, że ten stary 
budynek ocaleje. Dziś spotykają się w 
nim miłośnicy tenisa stołowego. Widać 
jednak, że budynek ma 70 lat i wyma-
ga generalnego remontu. Ten jednak 
mógłby być droższy niż budowa nowej 
świetlicy. Dlatego gmina podjęła decy-
zję, że Natolin otrzyma nowy budynek 
na potrzeby sołectwa. 

Tekst i zdjęcia Beata Pawłowicz

Natolińska świetlica wiejska – inna niż wszystkie!

Nowa świetlica stoi blisko osiedla szeregowców, a więc w innym miejscu  
niż dawna

Pani sołtys czeka, kiedy nowa  
w pełni nowoczesna świetlica będzie 
udostępniona mieszkańcom


